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Seniorrådet   Beslutningsprotokol nr. 5 
 
________________________________________________________________________________  
 

Dato: 03.06.2022 KL. 10.00  Sted: Mødelokale U74 - Vejlevej 

________________________________________________________________________________  

 

Deltagere: Seniorrådet & Morten Pors Ilsøe 

 

Fraværende:  Søren Peter Jensen 

____________________________________________________________________________  

DAGSORDEN 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

6. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

7. Fredericia-mail til Seniorrådet v/Morten 

8. Temperaturmåling v/Morten  

9. Budget 2023 – Gode forslag til besparelser  

10. Vision 2032 v/Flemming  

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt 
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REFERAT 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt uden bemærkninger 

 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming  

 Senior Nyt:  

o September udgivelse: Deadline d. 3. august (Adresselister 27. juli) 

o Redaktionsmøde d. 21. juni kl. 10. 

 Facebook: 

o Fjernet annonce – da de ikke havde en aftale med Senior Nyt. Opfordring til at 

bringe aktuelt og relevant stof på Facebook. 

 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

 Flemming orienterede om en stor diskussion om, hvorvidt Senior- og Socialudvalget lytter 

til høringssvar. På baggrund af vedtægterne til Plejehjemsråd kan Seniorrådet konkludere, 

at de høres. 

 Flemming viste befolkningsprognosen, som er behandlet i økonomiudvalget (Trine sender 

til SR) 

 Aksel berettede om første møde i det nye forretningsudvalg i Regionens Ældreråd.  

Vedtægterne siger, at der kun må være 2 repræsentanter fra hver kommunes Seniorråd.  

Aftalt at fremadrettet er det kun Olaf og Aksel, der repræsenterer Fredericia Seniorråd 

 Jytte fortalte om, at hun har lavet en udtalelse til Dagbladet vedr. tilgængelighedspuljen.  

 Grethe orienterede om, at Sussie samarbejder med hende, som har været med til at udvikle 

Vejles hjemmeside – vedr. aktiviteter. Sussie ønsker også en bedre side for Fredericia. 

 Birte fortalte om offentligt møde med Sydtrafik mf. d. 22. september, hvor Sydtrafiks for-

skellige tilbud gennemgås. Som en service vil de udstede Rejsekort til dem, som skulle øn-

ske det.  

 Olaf nævnte, at han og Jytte var på højskoledag, hvor de blev opfordret til at få alle ældre 

til at søge om højskoleophold. Højskole kan være et værktøj i kampen mod ensomhed.  
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Jytte skriver et notat på Pixi, som kan lægges på Facebook 

 

5. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

Flemming har fulgt op på mødet med Søren Larsen.  

Almindelig tilfredshed med mødet også fra politikkerne. 

Aftalt at: 

 Møder er ikke til referat 

 Vedtægterne for Seniorrådet venter med at blive godkendt til følgende er blevet god-

kendt: 

o Valgtypen (ønskes fremmødevalg samtidig med kommunal- og regionsvalg) 

o Budget 

Flemming berettede om Seniorrådets forbrug de seneste par år. Han sender oplyste forbrug ud 

til Seniorrådet efter mødet. 

Flemming håber på, at Seniorrådet ender med et budget på 175.000 kr., foruden valgbudget 

hvert fjerde år. 

 

Vedtægterne forventes at være klar til underskrift tidligst efter sommerferien.  

Forud for at komme med budgetforslag, skal Søren P. og Flemming have indkaldt Brugerpane-

let primo august.  

 

6. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten  

Drøftet udfordringen, som opstår ved, at dagsordenen og bilag til udvalgsmøderne frigives så 

sent. Morten orienterede om hele processen forud for dagsordenen. Det kan desværre ikke sen-

des til Seniorrådet, før det bliver frigivet.  

 Egen finansiering – Der er blevet lavet nye regler i forhold til overførsel ml. 2021 og 

2022. Der har været så mange på positivlisten, så kommunen ikke have råd til overførsel.  

Det betyder, at Senior og Sundhed har fået 2,4 mio mindre end forventet (1,4 mio finan-

siers af sent fremkomne elevmidler og 1 mio af uudmøntede puljer) 

 Første budgetopfølgning 2022 

Der er et forventet minus på 6,5 mio. kr. for Senior og Sundhed. Det er særligt et for højt 

sygefravær og et stort vikarforbrug, der er udslagsgivende for minusset. Udfordret på ple-

jehjemmet Stævnhøj. Det er ikke en budgetmæssig ubalance, politikerne skal forholde sig 
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til, men Senior og Sundhed, der skal have styr på driften.  

Der bliver kigget på takster samt afregningsmodel.  

 Delegationsplan Senior- og Socialudvalget  

Hvad skal besluttes, hvor; Byråd, Økonomi- og Erhvervsudvalget, Udvalg eller Admini-

strativt. Der forventes ikke de store justeringer i det i forhold til tidligere. 

 Trivselsmåling 2022 

Kort ridset op, hvilke områder vi har valgt at arbejde med for at forbedre trivslen: 

o Planlægning – god planlægning, forudsigelighed mv.  

o Kompetenceudvikling 

o Mobning – tydeliggørelse af, hvor man kan henvende sig, hvis man føler sig ud-

sat for mobning.  

Generelt en god tilfredshed for Senior og Sundhed og en god svarprocent.  

Der laves en mini trivselsundersøgelse hvert år fremadrettet (svarende til 1/3 del). 

 Særlig rengøring  

Fremover er det visitationen, der tildeler særlig rengøring, samt vurderer behovet herfor. 

Der ønskes en ensartet beslutning for standard for særlig rengøring. Anbefalet at visitatio-

nen afgør, hvem der skal have med udgangspunkt i 2 timer som vejledende tid. 

 Tilsyn i plejehjem og hjemmeplejen  

Bliver en generel sag på hvert møde. Løbende status på arbejdet med tilsynet, hvor der gi-

vet påbud.  

 

7. Fredericia-mail til Seniorrådet v/Morten 

Morten ytrede et organisatorisk ønske om, at Seniorrådets medlemmer har en Fredericia-

mail. Fordelene vil blandt andet være, at alle mails bliver sendt sikkert. Dermed kan Senior-

rådet modtage alle filer. Øvrige fordele blev opridset.  

Aftalt, at Seniorrådets medlemmer får en Fredericia-mail, som fremover anvendes i deres Se-

niorråds-hverv. Derudover booker Trine Seniorrådet samt it for hjælp til opsætning af de nye 

mailsystemer – på iPads, mobiltelefoner og PC’er.  

 

8. Temperaturmåling v/Morten  

Temperaturmålingerne (feltstudie) er sat i værk af Senior- og Socialudvalget med henblik på 

at få et kvalificeret billede af plejen og for at identificere eventuelle forhold, der kan forbed-

res for beboere, pårørende og/eller medarbejdere. Det er en konkret måling på Madsby, Øster 
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Elkær og Othello. Her får vi en rapport med beskrivelse af, hvad de har oplevet, samt hvor de 

ser forbedringspotentiale.  

 

Konsulentfirmaet, som udfører undersøgelsen, er Mapia, som er valgt på baggrund af høj 

faglighed inden for Demens og andre faglige områder. 

 

9. Budget 2023 – Gode forslag til besparelser v/ Flemming  

Flemming fortalte, at punktet er drøftet på formødet. Det er svært at lave besparelser, men 

Seniorrådet er klar over, det skal ske. Det kan eksempelvis være omprioriteringer.  

Morten orienterede om, at Senior og Sundhed skal lave et sparekatalog på 20 mio. kr.   

Samt kort omkring, hvordan kommunen er kommet frem til et ønsket sparekatalog på 67 

mio. kr.  Den tekniske fremskrivning og spareforslag kommer til høring d. 9.-16. september. 

 

10. Vision 2032 v/Flemming  

Seniorrådet laver sin egen vision 2032 – de forskellige grupper udarbejder en vision.  

 

11. Senere indkomne sager 

Ingen bemærkninger 

 

12. Eventuelt 

Drøftelse af hverdagsrehabiliteringen samt forebyggende indsatser.  

 

 

 


